

國立陽明交通大學學分學程設置辦法

National Yang Ming Chiao Tung University Policy for Establishment of Credit Programs

110年5月26日109學年度第2次教務會議通過
Passed at 2nd Academic Affairs Meeting of Academic Year 2020 on May 26, 2021

第1條 國立陽明交通大學(以下簡稱本校)為鼓勵學生系統化修讀特定領域課程，依大學法暨其施行細則訂定本辦法。

Article 1 In order to encourage students to take specific disciplinary courses systematically, National Yang Ming Chiao Tung University (hereinafter referred to as “NYCU”) hereby enacts the Policy in accordance with the University Act and enforcement rules thereof.

第2條 本辦法所稱學分學程，係指發給學分證明之跨系、所、院專業領域之課程設計及組合。

各教學單位得依其教學研究發展需求，設置跨系、所、院學分學程。學分學程應有相關系、所、院為基礎，並得由系、所、院提供授課師資、教學設備空間等資源。

Article 2 The credit programs referred to herein shall mean the interdisciplinary course design and portfolio from various departments, institutes and colleges which will be granted the certificate of credits.

Each teaching unit may establish the interdisciplinary programs for different departments, institutes and colleges, in response to its teaching and R&D requirements. The credit programs shall be offered based on related departments, institutes and colleges. Teachers, teaching equipment and space shall be provided by the departments, institutes and colleges.

第3條 學分學程之設立、變更、撤銷，應提規劃書，經各級課程委員會審議通過，提教務會議核備後公佈實施。

如涉及政府相關部門所定人力培育總量管制機制之特殊專業領域學分學程，並應報教育部備查。

Article 3 A proposal shall be submitted for the establishment, change, and revocation of any credit program. The program shall be announced and implemented after the proposal is passed by the relevant curriculum committee upon approval and submitted to the Academic Affairs Meeting for reference.

The special professional interdisciplinary programs involving the total mass based control over HR defined by related government agencies, if any, shall be reported to the Ministry of Education for reference.

第4條 學分學程應置學程召集人一位，統籌學程相關業務。該召集人得由系、所主管或

相關領域教師兼任之。

Article 4 A convener shall be appointed for each credit program to take charge of the overall planning of the program. The convener may be the chair of the department/institute or a teacher who specialized in the related field concurrently.

第5條 學分學程規劃書內容，應載明下列事項：

- 1、 學分學程中英文名稱。
- 2、 召集人資料。
- 3、 設置宗旨與目的。
- 4、 參與教學研究單位、授課師資及其他相關資源說明。
- 5、 學分學程修業規定含修讀學程學生應具資格及人數限制、申請修讀學程程序、學分學程必、選修科目及學分、應修學分總數、課程地圖、學分抵免及其他修讀學程相關規定。

Article 5 The proposal for any credit program shall specify the following:

1. Name of the credit program in Chinese and English.
2. The convener's information.
3. Mission and purpose.
4. Descriptions about participating teaching units, course instructors and other related resources.
5. Credit program degree conferral requirements, including qualifications and quota of the program students, application for taking the program, required/selective courses and credits of the program, total required credits, course map, credit exemption/transfer and any other requirements related to the relevant program.

第6條 本校學生申請選讀學分學程最遲應於在學最後一學期加退選截止前，向所屬教學單位提出學分學程申請表及在校歷年成績單，經審查認其確具選讀學分學程能力者，送請所選學分學程之召集人同意，再送註冊組辦理。

Article 6 Students who wish to take the credit program shall submit the credit program application form, together with their full academic transcripts, to their teaching units no later than the due date of the add and drop period in the last semester during their study years. Once they are confirmed to be competent for taking the credit program, their applications shall be submitted to the conveners of the credit programs taken by them for approval, and then submitted to the Division of Registrar.

第7條 學分學程課程規劃以不低於 16 學分為原則，且應修科目至少應有三分之一學分數不同於本校任一系、所之必修科目。
學分學程應修學分數至少為 12 學分。

Article 7 Any credit program is planned to offer no less than 16 credits. Meanwhile, at least one-third of the credits for required courses of the program shall be different from those for

the required courses of any department or institute of NYCU.
The required minimum credits of credit programs are 12.

第8條 本校學生不得因修讀學分學程而申請延長修業年限。

Article 8 None of NYCU's students may apply for an extension of his/her study years on the grounds of the credit program.

第9條 凡修畢學程規定之科目、學分，且成績及格者，得檢具歷年成績表、學分學程證明書申請表，向學分學程設置單位申請通過後，由註冊組核發學分學程證明。

Article 9 Any student who completes the subjects and credits required by a credit program satisfactorily shall submit his/her full academic transcript and credit program application form to the unit establishing the credit program for approval. Then, the Division of Registrar will issue the certificate of completion to him/her.

第10條 本辦法如有未盡事宜，悉依相關規定辦理。

Article 10 Any matters not covered herein shall be governed by related regulations.

第11條 本辦法經教務會議通過後實施，修正時亦同。

Article 11 The Policy shall be implemented upon passing the Academic Affairs Meeting. The same shall apply where the Policy is amended.